
Protokół Nr 40/18

z posiedzenia  Komisji  Spraw  Społecznych  z  25  września  2018 r.  

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki  
w godzinach od 13ºº  do 14 ºº.

W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie komisji, zgodnie z  załączoną listą obecności,

2) pan Krzysztof Czarnecki- Burmistrz Trzcianki,
3) pani Grażyna Zozula-Zastępca Burmistrza Trzcianki

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Spotkanie  otworzył  Przewodniczący  Komisji  pan  Czesław  Rogosz,  witając
wszystkich przybyłych gości i radnych.

Ad 2) Przyjęcie porządku obrad.
Przewodniczący  Komisji  przedstawił   porządek  posiedzenia.  Następnie
zaproponował wprowadzenie  do porządku,  jako pkt „3 Przyjęcie protokołu Nr 39/18
z dnia 28.08.2018r.”. 
Zmianę w porządku obrad przyjęto w głosowaniu: za-5, przeciw-0,wstrzymało się -0.

Nowy porządek obrad przedstawiał się, jak poniżej: 

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr 39/18 z dnia 28.08.2018 r.
4. Aktywność gminy Trzcianka w zakresie rozwiązywania problemów mieszkańców. 
5. Analiza projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.
6. Sprawy wniesione do komisji. 
7. Wolne wnioski.
8. Zamknięcie posiedzenia.

Nowy porządek posiedzenia przyjęto w głosowaniu: za-5, przeciw-0, wstrzymało się 
-0.

Ad 3) Przyjęcie protokołu Nr 39/18 z dnia 28.08.2018 r.

 Protokół Nr 39/18 z dnia 28.08.2018 r. został przyjęty w głosowaniu: za-5, przeciw-
0, wstrzymało się-0.
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Ad  4)   Aktywność  gminy  Trzcianka  w  zakresie  rozwiązywania  problemów  
mieszkańców.

Przewodniczący komisji wyjaśnił, jest to temat bardzo rozległy, szeroki.  Aktywność
gminy dotyczy spraw mieszkaniowych, związanych z dojazdami do szkół (autobusy
były  likwidowane),  dojazdy  do  pracy.  Ważna  jest  też  aktywność  naszych
mieszkańców jeśli  chodzi o konsultacje społeczne w sprawie powiatu, niestety ale
aktywność naszych mieszkańców  jest  słaba.

Radny E. Joachimiak dodał, gmina ma obowiązki dot. różnych dziedzin, ma oświatę,
drogi,odpady komunalne itp..  Tu chodzi o to aby przypomnieć przy kończącej się
kadencji  czym się  gmina  zajmowała  przy  tej  szeroko  wspomnianej  sferze  spraw
społecznych. Jest tego dużo wiele rzeczy, które może być sprawami społecznymi.
Wszystko co dotyczy bezpośrednio ludzi, w związku z powyższym prosi aby główną
myśl spraw społecznych przygotowała pani kierownik MGOPS.  Dalej  dodał,  my
również  jako  komisja  w  swoich  działaniach  bardzo  poważnie  analizowaliśmy
oświatę, bariery architektoniczne. W jakiś sposób przyczyniliśmy się aby powstała
winda w Urzędzie dla niepełnosprawnych. Na sesji informację w tym zakresie powie
pani  kierownik  MGOPS  a  my  jako  komisja  jeśli  uznamy,  że  coś  należy
dopowiedzieć, to w ramach dyskusji należałoby wspomnieć. Sprawą społeczną jest
to, że jako gmina ostatnio zadeklarowaliśmy pieniądze na zakup karetki pogotowia
ratunkowego dla szpitala. Jest to gest w stronę mieszkańców tym bardziej,  dyrektor
mówił, że karetka będzie obsługiwała nasz rejon.

Przewodniczący  komisji  dodał,czy  była  jakaś  informacja  ze  strony  urzędu  bo  to
byłaby najbardziej istotna informacja.

Radny  E.  Joachimiak  dodał,  MGOPS  jest  jak  najbardziej  narzędziem  gminy  i
burmistrz  poprzez  MGOPS  wykonuje  swoje  zadania.  Podejście  Komisji  Spraw
Społecznych  do  Warsztatów  Terapii  Zajęciowej,  to  jest  jak  najbardziej  sprawa
społeczna.

Przewodniczący  komisji  dodał,  choćby  zmiana  regulaminu  dofinansowania  do
mieszkania, opłaty też była dyskusja na ten temat.

Radny  E.  Joachimiak  dodał,  dobrze  byłoby  przypomnieć  sobie  treści  niektórych
protokołów z naszej komisji, ponieważ jest tam zawarte kawał naszego dorobku.

Pani G. Zozula- Zastępca Burmistrza dodała, na sesję zostanie przygotowana przez
pana  B.  Sokulskiego  prezentacja  jako  koordynatora  w  sprawie  rewitalizacji
Pl. Pocztowego czyli trzeba było zrobić diagnozę, realizację różnych programów i to
będzie przygotowane i zreferowane. Temat będzie też dotyczył mieszkańców wsi.

Ad 5)  Analiza projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.
Członkowie komisji analizowali następujące projekty uchwał:
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1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok.

Pani G. Zozula- Zastępca Burmistrza dodała, będzie jeszcze wprowadzony projekt
uchwały  dot.  WPF  ponieważ  RIO  zmieniała  zdanie  w  sprawie,  że  nie  możemy
wprowadzać  zmian  czyli  w  całości  wpisywać  budżetu  jaki  jest  przeznaczony  na
zadanie, tu chodzi o Pl. Pocztowy.
Natomiast jeśli chodzi o zmiany budżetowe, to w uzasadnieniu napisane są wszystkie
zmiany. Dalej dodała, będzie dotacja w wysokości 109.900,00 zł na odpłatność za
pobyt mieszkańców z gminy Trzcianka w domach pomocy społecznej dla MGOPS.
Dotacja  w  wysokości  125.261,00  zł  z  przeznaczeniem  na  realizację  programu
„Pomoc  dla  państwa  w  zakresie  dożywiania”.Dotacja  z  Ministerstwa  Edukacji
Narodowej  na dofinansowanie   organizacji  obchodów związanych z  100 rocznicą
odzyskania   przez  Polskę  niepodległości  (  projekt  realizuje  Szkoła  Podstawowa
w Łomnicy), zwiększenia np. kara za niedotrzymanie warunków umowy 1700,00 zł,
opłata za służebność przesyłu 2.823,00 zł, dochody ze sprzedaży składników majątku
2.550,00 zł, odsetki czyli  zwiększenie w gospodarce nieruchomościami 15.000,00 zł.
W pozostałych  dochodach  w  gospodarce  od  nieruchomości  6.500,00  zł,  wpływy
z opłaty eksploatacyjnej 3.505,00 zł, za wieczyste użytkowanie gruntów 5.000,00 zł.
Gmina  otrzymała  też  środki  na  rzecz  budowy  skateparku  5.000,00  zł  i  będzie
wykonane doświetlenie. Dalej wpływy z tytułu przekształcenia prawa  użytkowania
wieczystego przysługującego osobom fizycznym  w prawo własności 30.000,00 zł.
Dalej podatek od czynności cywilnoprawnych 22.500,00 zł, wpływ od podatków od
spadków i  darowizn 30.000,00 zł,  wpływy od opłaty targowej  10.000,00 zł.  Jeśli
chodzi o pozostałe zadania, to zwiększa się o kwotę 30.000,00 zł wydatki na remonty
cząstkowe  dróg  gminnych.  W  pozostałej  działalności  na  remont  przystanków
autobusowych  15.000,00  zł,  zmniejsza  się  o  10.000,00  zł  w  gospodarce
mieszkaniowej wydatki na rozliczenia za lokatorów posiadających wyroki eksmisji.
Zwiększa się  diety radnych o kwotę 11.400,00 zł, zmniejsza się o kwotę 29.363,00 zł
wydatki  na  odpis  na  Zakładowy  Fundusz  Świadczeń  Socjalnych,  zwiększa  się  o
5.500,00 zł  na diety sołtysów. Otrzymaliśmy dotację   na zakup dodatkowych urn
wyborczych  1.919,00  zł  w  związku  z  wyborami.  Na  Ochotnicze  Straże  Pożarne
wprowadza się kwotę do budżetu w wysokości 5.000,00 zł. OSP Niekursko otrzyma
kwotę  w  wysokości  7.000,00  zł  w  formie  dotacji  z  MSWiA czyli  razem będzie
12.000,00 zł.
W oświacie i wychowaniu, na wnioski dyrektorów szkół  i przedszkoli są zmiany, jest
to  związane,  że  nie  będzie  oddziału  przedszkolnego  prowadzonego  przez  Szkołę
Podstawową  Nr  3.  Za  to  są  oddziały  przedszkolne  w  szkole  podstawowej   i
prowadzone  przez  przedszkole,  w  związku  z  tym trzeba  dokonać  zmian  między
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rozdziałami i doprowadzić do stanu prawnego aktualnego. Na domach opieki pomocy
społecznej  brakuje  kwoty  w  wysokości  101.900,00  zł  dlatego  należy  zwiększyć
dofinansowanie  ponieważ  jesteśmy  zobowiązani  pomóc  osobom,  które  nie  mają
opieki a są skierowane do placówek z uwagi, że  nie mogą samodzielnie egzystować,
a na zwrot od członków rodzin nie można liczyć. Na zapytanie radnego W. Perskiego,
ile mamy osób w domach pomocy społecznej, poinformowała, że 33 osoby. Dalej
poinformowała, że zmniejsza się o kwotę 90.000,00 zł  na dodatki mieszkaniowe,
będzie  zwiększenie  dotacji  celowej  o  33.917,00  zł  na  wypłacanie  nagród  za
sprawowanie opieki celowej. Dalej zwiększa się o kwotę 25.000,00 zł  wydatki na
usługi  opiekuńcze,   na współfinansowanie pobytu dzieci  w rodzinach zastępczych
zwiększa się o kwotę 22.300,00 zł.
Bardziej czyszcząca uchwała będzie 18 października na sesji.
Dalej poinformowała, że rada miejska pracuje do 16 listopada 2018 r, w ciągu 7 dni
po  upływie   kadencji,  komisarz  wyborczy   ma  obowiązek  zwołać  sesję  nowo
wybranej  rady,  czyli  do  16  listopada  mogą  być  zwoływane  sesje  i  rada  pracuje.
Zakończenie kadencji jest 16 listopada czyli od 17 listopada w ciągu 7 dni komisarz
wyborczy zwołuje sesję nowej rady na której radni składają ślubowanie.

Radny Ł. Walkowiak zapytał, jak przedstawia się sytuacja z Pl. Pocztowym.

Pani G. Zozula-  Zastępca Burmistrza wyjaśniła,  był  przetarg ogłoszony, wpłynęły
dwie oferty, jedna prawie 22 mln zł , druga 27 mln zł. Jedna z gwarancją 3 lat , druga
z  gwarancją  7  lat   i  druga  oferta  wygrała  ale  27  mln  zł  w  budżecie  nie  ma
zagwarantowane  na  tego  typu inwestycję  dlatego  burmistrz  unieważnił  przetarg  i
będzie  ogłoszony  kolejny  przetarg.  Mamy  nadzieję,  że  zgłoszą  się  następni
wykonawcy i będzie niższa cena.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 25.09.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 7 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/430/18 Rady Miejskiej 
Trzcianki z dnia 19 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi czarnkowsko-trzcianeckiemu.

Pani G. Zozula- Zastępca Burmistrza wyjaśniła, starosta chce udzielić pomoc poprzez
warsztaty terapii zajęciowej, tylko trochę zmieniły się wartości tego pojazdu. Jest to
zakup autobusu do przewozu dzieci, osób niepełnosprawnych.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 25.09.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
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uchwały w głosowaniu:  za- 7 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

3.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr L/467/18  Rady  Miejskiej
Trzcianki  z  dnia  28  czerwca 2018  r.  w sprawie  regulaminu  wynagradzania  
i  przyznawania  dodatków  oraz  kryteriów  i  trybu  przyznawania  nagród  dla
nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez
gminę Trzcianka.

Pani G. Zozula- Zastępca Burmistrza wyjaśniła,  musiał być przygotowany projekt
uchwały w którym  będą zawarte kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli,
w poprzedniej uchwale tego nie było.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 25.09.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 7 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

4. Projekt uchwały w sprawie diet dla sołtysów gminy Trzcianka.

Pan K. Czarnecki -Burmistrz  Trzcianki  wyjaśnił,  radni mają diety uzależnione od
wielkości średniej krajowej, natomiast sołtysi przez wiele lat mieli na tym samym
poziomie,  dlatego  pozwolił  sobie  wprowadzić  zmiany  dot.  zapisów,  jak  średnia
krajowa rośnie dlatego też rosną koszty diety dla sołtysów. Tak naprawdę rosną też
inne koszty związane z dojazdem czy też życiem bieżącym.

 Komisja Spraw Społecznych w dniu 25.09.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 7 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

5.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/424/18 Rady Miejskiej
Trzcianki  z  dnia  22  marca  2018  r.  w  sprawie  utworzenia  na  terenie  gminy
Trzcianka stałych obwodów głosowania,  ustalenia ich numerów i  granic oraz
siedzib obwodowych komisji wyborczych.

Pani  G.  Zozula-  Zastępca  Burmistrza  wyjaśniła,  w  poprzednich  uchwałach  była
Biblioteka Publiczna filia w Nowej Wsi i brakowała Centrum Kultury, stąd ta zmiana
i trzeba było użyć pełnej nazwy.

 Komisja Spraw Społecznych w dniu 25.09.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 7 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

6.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.

Pani  G.  Zozula-  Zastępca  Burmistrza  wyjaśniła,  ma  być postawiony maszt   przy
ul.  W.  Witosa.  Firma  EmiTel  S.A zwróciła  się   do  burmistrza  z  wnioskiem  o
wydzierżawienie terenu na okres 16 lat.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 25.09.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
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uchwały w głosowaniu:  za- 7 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

7.Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości rolnych na terenie miasta
Trzcianki. 

Pani G. Zozula- Zastępca Burmistrza wyjaśniła, sprawa dot. terenu koło przejazdu
kolejowego.

 Komisja Spraw Społecznych w dniu 25.09.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projektu
chwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -1.

8.Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Trzcianka w obrębie geodezyjnym Radolin.

Pani G. Zozula- Zastępca Burmistrza wyjaśniła,w planie będzie określone  co można
tam robić.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 25.09.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 7 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

9.Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego miasta Trzcianki w północno - zachodnim rejonie jeziora Sarcz. 

Pan K. Czarnecki- Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, pan Borkowski chce inwestować      
w  rejonie ul. Gorzowskiej, mają tam być działki budowlane.

Ad 6)  Sprawy wniesione do komisji.
Nie wniesiono nowych spraw.
Radny Ł. Walkowiak zapytał, czy jest szansa aby zagospodarować teren przed Szkołą
Podstawową Nr 2 na parkingi jest poważny problem z parkowaniem.
W wyniku dyskusji  radni stwierdzili, że nie ma możliwości poszerzenia tego terenu .

Przewodniczący komisji poinformował, że otrzymał zaproszenie od Fundacji Pomocy
Dzieciom  z  Chorobami  Nowotworowymi  z  Poznania   do  udziału  w  konferencji
regionalnej „Program Profilaktyczny w zakresie onkologii dziecięcej- „Wielkopolska
Onkologia  Dziecięca”, która odbędzie się 9 października 2018 r w godz. od 10:00 do
14:00 w sali Domu Kultury Iskra w Pile, ul. Okrzei 9.
Komisja  Spraw  Społecznych  w  dniu  25.09.2018  r.  zapoznała  się  z  przedłożoną
informacją.

Ad 7)  Wolne wnioski.

Radny W. Natkaniec poruszył temat obwodu wyborczego w Stobnie.
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Radny E. Joachimiak stwierdził, że w obecnej chwili nie ma możliwości dokonania 
zmian w tym zakresie, przed kolejnymi wyborami tak ale nie obecnie.

Pani G. Zozula- Zastępca Burmistrza wyjaśniła, uchwała w sprawie  obwodów była
podejmowana dużo wcześniej i nie było żadnych sprzeciwów ani ze strony radnej ani
pani sołtys. Podstawą było to, że w poprzedniej uchwale obowiązywały zapisy, że
musi  być koniecznie  rejestracja  drogą internetową i  obwód może być w obiekcie
gdzie  jest  internet.  Mieszkańcy  Stobna  otrzymali  informację  na  ten  temat,  w  to
miejsce mieszkańcy otrzymają transport czyli autobus, który dowiezie ich do lokalu
wyborczego.  Na terenach wiejskich w tym roku jest 7 lokali wyborczych w  mieście
jest 6. Dalej dodała, że mieszkańcy Sarcza mają pretensje, że nie ma u nich lokalu
wyborczego i muszą dojechać do Niekurska.

Radny E. Joachimiak zwrócił się  z wnioskiem  do Burmistrza Trzcianki aby wystąpił
do  Młodzieżowego  Domu Kultury  o  przedłożenie  informacji  dot.   przychodów i
rozchodów związanych  z  „Biegiem  im. T. Zielińskiego”, który się odbył w tym
roku. 

Następnie odbyła się dyskusja na temat Biegu im.T. Zielińskiego.

Pan K.  Czarnecki-  Burmistrz  Trzcianki  dodał,  kończy  się  w tym roku podpisana
umowa  między  powiatem  czarnkowsko-trzciancekim  a  gminą  Trzcianka  dot.
użytkowania  hali  widowiskowo-sportowej.  Otrzymał  pismo  podpisane  przez  pana
wicestarostę, które jakby nie stosuje zapisów umowy i odnosi się do tego aby jeszcze
w  tym  roku  znaleźć  ponad  50.000,00  zł  na  funkcjonowanie  hali  sportowo-
widowiskowej  ponieważ  koszty  wzrosły,  podwyżki  były,   remonty  itd.  Zgodnie
z  zapisami  umowy,  takie  rzeczy  winny  być  uzgadniane  obustronnie  a  w  tym
przypadku  postawieni  zostaliśmy  przed  faktem dokonanym.  Ponadto  w ubiegłym
roku  gmina  Trzcianka  nie  wykorzystała  w  pełni  przysługujących  mu  godzin
zapisanych w umowie 

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji podziękował 
wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Protokolant                   Przewodniczący Komisji            

    Danuta Komarnicka             Czesław Rogosz
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